
Διάβασε τις ιστορίες και προετοιμάσου!

ΛΕΞΕΙΣ ΜΕ ΤΗΝ ΙΔΙΑ ΡΙΖΑ

Από μια λέξη είναι δυνατόν να βγαίνουν πολλές
άλλες. Έτσι, λοιπόν, μαθαίνοντας την ορθογραφία
μιας λέξης είναι δυνατόν να μάθουμε και όλες τις

άλλες  που ανήκουν στην ίδια οικογένεια με εκείνη. 
 

-ΙΟ ΚΑΙ -ΕΙΟ 

Τα ουσιαστικά που λήγουν σε –ιο γράφονται με
γιώτα

Από το ρήμα μαθαίνω βγαίνουν: η μάθηση, ο συμμαθητής, 
 ακόμα και τα μαθηματικά! 

παράδειγμα

Υπάρχουν όμως και κάποιες εξαιρέσεις!!!
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ΤΗΣ ΚΑΙ ΤΙΣ

Το άρθρο  γράφεται με ήτα στη γενική ενικού. 

Κανόνας: βιβλίο, θρανίο, πτυχίο, τοπίο, θηρίο, βυτίο,
πεδίο,  δελτίο

παράδειγμα

Εξαίρεση: βραβείο, εργαλείο, κυλικείο, μαγειρείο,
μνημείο, πορθμείο, σημείο, σχολείο, ταμείο κ.α.

Το άρθρο γράφεται με γιώτα στην αιτιατική
πληθυντικού.

 

Αυτό είναι το σπίτι της Μαρίας. 
Δες το αυτοκίνητο της μαμάς μου.
Αυτή είναι απόφαση της Έλενας.

παράδειγμα

Θα αγοράσω όλες τις κούκλες!
Σεβάστηκε τις αποφάσεις μου.
Πού τις πας τις παντόφλες μου!

 

Ο κόσμος θαύμασε τις τούμπες της ακροβάτισσας.
Τα παιδιά εκτιμούν τις ικανότητες της δασκάλας.
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ΠΟΤΕ ΜΕΝΕΙ ΤΟ ΤΕΛΙΚΟ Ν

 Το τελικό -ν διατηρείται πάντα στον
ενικό του αρσενικού οριστικού και αόριστου

άρθρου.

Έτσι, δεν το μπερδεύουμε με το ουδέτερο άρθρο. 

τον βράχο, τον ποιητή, τον ζωγράφο
παράδειγμα

το δέντρο, το ποίημα, το κερί

ΠΟΤΕ ΜΠΟΡΕΙ ΝΑ "ΦΥΓΕΙ" ΤΟ ΤΕΛΙΚΟ Ν

Το άρθρο την, στην  προσωπική αντωνυμία του
τρίτου προσώπου αυτήν ή την

και στα μόρια δεν και μην
 διατηρούν το τελικό -ν όταν η λέξη που ακολουθεί

αρχίζει από φωνήεν ή
από τα σύμφωνα κ, π, τ, τα δίψηφα σύμφωνα μπ,

ντ, γκ, τσ, τζ και τα διπλά ξ, ψ.

την ξέρω, την κατσαρόλα, μην αγγίζετε

παράδειγμα

τη βαλίτσα, τη θέλω, δε φωνάζω

Επίσης, διατηρείται στο άρθρο των, στην
προσωπική αντωνυμία αυτόν, τον καθώς

και στο σαν. 

των θησαυρών, αυτόν φώναξε, σαν βρεγμένη γάτα 
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